
Folketingets Sundhedsudvalg har den 20. januar 2011 stillet følgende 
spørgsmål nr. 377 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 377:
’’I 2003 vedtog Folketinget at etablere PEM (Den Personlige Elektroniske Me-
dicinprofil). I TV2 den 11. januar 2011 
(http://nyhederne.tv2.dk/video/index/id/36426032/) oplyste en overlæge på 
Horsens Sygehus, at det er meget svært at få adgang til den fælles medicinli-
ste. Ministeren bedes oplyse årsagen til at det er svært for sygehuslæger at få 
adgang til PEM?”

Svar:
For at få adgang til Den Personlige Elektroniske Medicinprofil (PEM) kræves 
digital signatur i form af et sundhedsfagligt certifikat, hvilket kun langsomt er 
blevet udrullet i regionerne. Hertil kommer, at PEM ikke er integreret i sygehu-
senes elektroniske journalsystemer, men skal tilgås via f.eks. sundhed.dk,
hvorefter opslaget skal dokumenteres i sygehusets journalsystem, hvilket vir-
ker som en barriere for lægernes anvendelse. Disse barrierer og andre forhold 
har ført til udvikling af Det Fælles Medicinkort (FMK), som er under implemen-
tering på sygehusene.  
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